

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်ကို ဒီဗီဘီ သတင်းဌာနက စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ အထက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေ၊ သတင်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"When changes the Constitution"
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀ ၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.noကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတပတ်မှာတော့ “၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံကို ဘယ်အချိန် ပြင်ကြမလဲ” ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဒီဒီဘီဒီဘီဒီဘီဘီကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စစ်အစိုးရက မသမာမှုများစွာနဲ့အတည်ပြုထားတဲ့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်မယ်ဆိုတဲ့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (NLD) ရဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဝင် ကတိကဝတ်က အခုဆိုရင် အသံတိတ် သွားခဲ့ပါပြီ။

၂၀၁၂ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ၊ ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွေမှာ အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုပြီး မဲဆွယ်ခဲ့ပေမယ့်လည်း တကယ်တမ်း NLD အစိုးရ NLD ပါတီ အမတ်အများစုပါဝင်တဲ့ လွှတ်တော် အသက်ဝင်လာချိန်မှာတော့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးဆိုတာကို သိပ်ပြီး မပြောဆိုတော့ပါဘူး။

၂၀၁၄ ခုနှစ် NLD အမတ် ၄၃ ဦးပဲ လွှတ်တော်ထဲ ရောက်ခဲ့ချိန်ကတောင် NLD က ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှု လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲတွေ တနိုင်လုံး ပြုလုပ်ပြီး လက်မှတ် ၅ သန်းနီးပါး စုဆောင်းခဲ့ပါသေးတယ်။

အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာနဲ့ ဥပဒေပြုရေးအာဏာ လက်ထဲမရောက်ခင် အချိန်က NLD ဟာ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးကို တက်ကြွခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲမှာ အမတ်နေရာ ၃၉၀ အနိုင်ရရှိပြီး အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာနဲ့ ဥပဒေပြုရေးအာဏာ ရယူထားနိုင်ချိန်မှာတော့ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး တက်တက်ကြွကြွ မရှိတော့ပါဘူး။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေမှာ ဒီမိုကရေစီနဲ့ မကိုက်ညီတဲ့အချက်တွေ များစွာပါဝင်တဲ့ အထဲက တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အများစုကတော့ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုစနစ်၊ အာဏာခွဲဝေမှု စနစ်၊ သဘာဝ သယံဇာတ ခွဲဝေမှုစနစ်၊ တန်းတူညီမျှရေး အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အာမခံပေးနိုင်တဲ့ အခြေခံဥပဒေ မဟုတ်လို့ လက်မခံကြပါဘူး။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေမှာ တပ်မတော်ဟာ အခွင့်ထူးခံ အဖွဲ့အစည်းတခုအဖြစ် ရပ်တည်နေပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် လွှတ်တော်တွေမှာ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ပါဝင်ခွင့်ပြုထားပါတယ်။ တပ်မတော်ဟာ အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍမှာလည်း ဒုတိယသမ္မတတဦး တင်ခွင့် ရှိသလို ပြည်ထဲရေး၊ နယ်စပ်ရေးရာ၊ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးနေရာတွေကိုလည်း သိမ်းပိုက်ထားပါတယ်။

အဓိက အရေးကြီးဆုံးကတော့ နိုင်ငံတော်မှာ အမြင့်ဆုံးအဖွဲ့အစည်းဖြစ်တဲ့ အဖွဲ့ဝင် ၁၁ ဦး ပါ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနဲ့ လုံခြုံရေးကောင်စီမှာ တပ်မတော်သားကိုယ်စားပြုသူ ၆ ဦး ပါဝင်ခွင့် ရရှိထားတာပါပဲ။ အလားတူ တပ်မတော်အနေနဲ့ တိုင်းပြည် မတည်မငြိမ်ဖြစ်လာရင် သမ္မတရဲ့ ထောက်ခံချက်နဲ့ တိုင်းပြည်ကို စစ်အုပ်ချုပ်ရေးနဲ့ အုပ်ချုပ်နိုင်တယ်ဆိုတဲ့ ပြဌာန်းချက်တွေလည်း ပါဝင်ပါတယ်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေမှာ တပ်မတော်က နိုင်ငံရဲ့ ကဏ္ဍအသီးသီးမှာ ပါဝင်နေတဲ့ အပြင် တကယ့်အာဏာ အစစ်အမှန်ကို ချုပ်ကိုင်ထားတာမို့ ပြင်ဆင်ဖို့ လိုအပ်နေတယ်လို့ တိုင်းရင်းသားတွေဘက်က ခိုင်ခိုင်မာမာ ပြောဆိုနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမှာ လွတ်လပ်တဲ့ တရားစီရင်ရေး စနစ်ကို အာမခံထားမှု အားနည်းနေပြီး တရားစီရင်ရေးနဲ့ အုပ်ချုပ်ရေး ရောနှောယှက်နွယ်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ်နေပါတယ်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေက ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဝီဝီပြင်ပြင် ပုံဖော်နိုင်ခြင်း မရှိသလို သမ္မတစနစ်၊ ပါလီမန်စနစ်၊ စစ်တပ်ကြီးစိုးရေး စနစ်တွေကို ရောထွေးထားတဲ့ ရှုပ်ထွေးတဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဖြစ်တယ်လို့ ဥပဒေပညာရှင် အချို့က ထောက်ပြပါတယ်။

ဒါ့အပြင် အခြေခံဥပဒေကို တပ်မတော်ရဲ့ သဘောတူညီချက်မပါရင် ပြင်ဆင်ဖို့ခက်အောင် ပြဌာန်းထားပါသေးတယ်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေမှာပါဝင်တဲ့ အရေးကြီးတဲ့ ပြဌာန်းချက် ၉၄ ခုကို ပြင်ဆင်လို့ လျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်က ထောက်ခံပြီး ပြည်လုံးကျွတ် ဆန္ဒခံယူဖို့မှာ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အားလုံးရဲ့ ထက်ဝက်ကျော် ဆန္ဒမဲနဲ့ ပြင်ဆင်ရမယ်လို့ ပုဒ်မ ၄၃၆ က ပြဌာန်းထားတာမို့ တပ်မတော်က သဘောမတူရင် ဘယ်လိုမှ ပြင်ဆင်လို့မရတဲ့ အခြေအနေ ရှိနေပါတယ်။

ဖွဲ့စည်းပုံ ပြင်ဆင်ဖို့ဆိုရင် တပ်မတော်ရဲ့ သဘောတူညီချက်ရရှိတဲ့ အချိန်အထိ ညှိညှိနှိုင်းနှိုင်း ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုနေတာကတော့ အသေအချာပါပဲ။

သူတို့အမြင်

တိုင်းရင်းသားများသည် “ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရသော တိုင်းရင်းသားဒေသသည် ဒေသ အချုပ်အခြာအာဏာဖြင့် ဗမာလူမျိုးများနှင့် တန်းတူညီမျှစွာ နိုင်ငံတော်အာဏာထဲသို့ ပါဝင်ရမည်” ဟူသော မူဝါဒဖြင့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံတို့သည် အကြီးအငယ်မရွဲ၊ အင်အားတောင့်တင်း အားနည်းမရွဲပဲ နိုင်ငံရေးတွင် အားလုံးတန်းတူရည်တူ ဖြစ်ရမည်။ နိုင်ငံတော်ကလည်း ၎င်းကို အခြေခံပြီး ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုစနစ် ဖြစ်ရမည်။

(ဩဂုတ်လတွင် ကျင်းပသော ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံတွင် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့် ပတ်သက်၍ “ဝ” ပြည် သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ (UWSA) က တင်သွင်းသော စာတမ်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

သာလွန်ဖောင်းထက်